
 

Holmens Kanal 22 

1060 København K 

Telefon 72 28 24 00 

 

Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Ole Birk Olesen (LA) stillet den 18. maj 2021.  

Spørgsmål nr. 235: 

”Hvad vil ministeren gøre for at sikre, at det private initiativ for at finde de mest bære-

dygtige løsninger i byggebranchen ikke fremover indstilles på grund af teknikaliteter 

hos BUILD/Statens Byggeforskningsinstitut eller andre offentlige instanser – som det 

eksempelvis er tilfældet med sagen om ændringen i systemet til indberetning af ener-

gimærker, som har gjort det umuligt at godkende byggerier med moderne varmepum-

per, som kan nå helt op på en COP på 1,5?” 

Svar: 

Jeg er optaget af at sikre, at der kan findes gode bæredygtige løsninger i byggebran-

chen. Varmepumpernes effektivitet skal dog afspejles korrekt og fair i beregningen til 

dokumentation af bygningers energimæssige ydeevne.  

Derfor har jeg bedt om, at Bolig- og Planstyrelsen tager initiativ til at drøfte eventuelle 

problemstillinger med Varmepumpeindustrien. 

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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